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Kouluteiden turvallisuusluokittelun päivitys 
 
Esi- ja perusopetuksen koulukuljetusetuudesta säädetään 
perusopetuslaissa 628/1998 § 32. Mäntsälän Sivistyslautakunta on 
hyväksynyt kokouksissaan koulukuljetussäännön 23.5.2023 ja siihen 
liittyvän kouluteiden turvallisuusluokittelun 17.5.2022.  Nyt voimassa 
olevaan koulukuljetussääntöön ei esitetä muutosta.  
 
Hirvihaaran koulun lähialueelle syksyllä 2024 valmistuneiden kevyen 
liikenteen väylien myötä kouluteiden turvallisuusluokitteluun esitetään 
seuraavat muutokset: 
 

1. Hirvihaarantie (80 km/h rajoitusalue Eskolantien kohdalta Ohkolan 
suuntaan muuttuu muotoon Hirvihaarantie (50 km/h rajoitusalue 
Eskolantien kohdalta Ohkolan suuntaan) 

2. Hirvihaarantie (osoitteeseen Hirvihaarantie 114 kohdalta 
Kirkonkylän suuntaan) poistuu 

3. Helsingintie 140 – Eteläinen Pikatie 140 muuttuu muotoon 
Helsingintie 169–360 

4. Helsingintie 140 / Spännärintie th (ylitys, ei suojatie) poistuu 
5. Kuntomajantie muuttuu muotoon Kuntomajantie – Hyvinkääntie 25 

suuntaan. 
  
 Kouluteiden turvallisuusluokittelu 17.5.2022: 
 

  
 
   
 Muuttuu 21.1.2025 muotoon (liite 1): 
 

  
 
  
 Palaute koulukuljetuksista 
 

Asiakaspalaute koulukuljetuksista on ollut lukuvuosina 2023–2024 sekä 
2024–2025 pääsääntöisesti kiittävää. Koulukuljetuskysely järjestettiin 
edellisen kerran huoltajille Wilmassa 9.9.-28.9.2024. Forms-kyselyyn 



vastasi yhteensä 160 huoltajaa. Kyselyn kautta ei tullut ilmi merkittäviä 
muutostarpeita koulukuljetussääntöön tai teiden turvallisuusluokitteluun 
liittyen. Huoltajat antoivat koulukuljetusten onnistumisesta 
kokonaisarvosanaksi vahvan hyvän (3.32 asteikolla 1, heikko – 4, 
kiitettävä). Koulukuljetuksiin liittyvän viestinnän arvioitiin onnistuneen 
pääsääntöisesti hyvin. Jonkin verran tuli palautetta siitä, että tieto 
koulukuljetusjärjestelyistä ei tullut riittävän ajoissa. Vapaassa palautteessa 
yli puolet vastaajista (87) esitti kiitoksen koulukuljetuksen onnistumisesta. 
Kiitokset kohdistuivat mm. kuljettajille (30).  
 
Parannusehdotuksissa nostettiin esille omavastuumatkan liiallinen pituus ja 
vaarallisuus (7 vastaajaa) sekä yksittäisiä kommentteja muista esille 
nousseita asioista: pysäkille toivottiin katosta (2 vastausta), kuljetuksen 
mainittiin kestävän liian kauan (2 vastausta). Kehittämiskohteiksi nimettiin 
useimmin selkeämpi viestintä aikatauluista ja reiteistä, selkeämmästä 
viestinnästä koulujen alussa sekä liikennöitsijän selkeämpää viestintää.  
 
Lukuvuosina 2023–2024 ja 2024–2025 koulukuljetuksista on tehty kaksi 
saman perheen lapsia koskevaa valitusta Helsingin hallinto-oikeuteen. 
Helsingin hallinto-oikeus hylkäsi 23.12.2024 kirjatussa päätöksessään 
valitukset: Arolan kylätietä ei päätöksen mukaan pidetty koulutienä liian 
haastavana tai vaarallisena lasten ikätasoon nähden.  

 
Valmistelija Opetuksen asiantuntija Leena Rättyä, sähköposti 

leena.rattya(@)mantsala.fi  
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Ahvo Timo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta vahvistaa päivitetyn kouluteiden turvallisuusluokittelun 
(liite 1.) ja merkitsee koulukuljetuskyselyiden tulokset tiedoksi. 
 
Pykälä tarkastetaan kokouksessa. 
 

Käsittely Käsittelyn aikana jäsen Emmi Tuomisto teki seuraavan muutosesityksen 
“Sivityslautakunta vahvistaa päivitetyn kouluteiden turvallisuusluokittelun 
(liite 1.) ja merkitsee koulukuljetuskyselyiden tulokset tiedoksi. Lisäyksenä 
Linjatie Ohkolantieltä Hyvinkäätä päin, arvioidaan turvallisuusluokitus 
uudelleen keväällä 2025.” 

 
 Jäsen Martti Nykänen kannatti esitystä. 
 
 Koska asiasta oli tehty esittelijän esityksestä poikkeava vastaesitys 

puheenjohtaja totesi, että asiasta on äänestettävä ja ehdotti 
nimenhuutoäänestystä esittelijän esityksen ollessa jaa ja Emmi Tuomiston 
ollessa ei. 

 
 Äänestyksessä Emmi Tuomiston esityksen puolesta äänestivät kaikki 

läsnä olevat lautakunnan jäsenet. 
 
Päätös Puheenjohtaja totesi sivistyslautakunnan äänestyksen perusteella 

hyväksyneen Emmi Tuomiston tekemän vastaesityksen.  
 
Pykälä tarkastettiin kokouksessa.   

 
   
 Liite 1. Kouluteiden turvallisuusluokittelu 21.1.2025 
  
 
 


